
Obec  Rakovo
Z á p i s n i c a

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva č. 8/2022
v Rakove zo dňa 14. 12. 2022

_______________________________________________________________________________

Program:

1. Otvorenie zasadnutia.

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice.

3. Voľba návrhovej komisie.

4. Kontrola uznesení.

5. Stanovisko kontrolóra obce Rakovo k návrhu rozpočtu na roky 2023-2025.

6. Prejednanie rozpočtu obce Rakovo na rok 2023-2025.

7. Prejednanie VZN č.5/2022 o nakladaní s komunálnym odpadom.

8. Prejednanie VZN č.6/2022 o miestnych daniach a miestnom poplatku.

9. Prejednanie VZN č.7/2022 o poskytovaní príspevku pri narodení dieťaťa.

10. Prejednanie VZN č.8/2022 o miestnom poplatku za rozvoj.

11. Prejednanie inžinierskych sietí v obci Rakovo.

12. Prejednanie zásad hospodárenia s majetkom.

13. Správy z ukončených kontrol kontrolóra obce Rakovo.

14. Rôzne.

15. Diskusia.

16. Prijaté uznesenia.

17. Ukončenie.

1. Otvorenie zasadnutia

Na úvod starosta obce privítal prítomných poslancov a občanov obce Rakovo. Poslanci
boli prítomní v plnom počte: Ing. Margita Košarišťanová, Monika Odrušová, Ľubica Charvátová,
Ing. František Žitniak a Mgr. Igor Stacho. Na zasadnutí obecného zastupiteľstva sa okrem
starostu obce a poslancov zúčastnili aj občania Rakova: kronikárka obce p. Ing. Viera Kršková, p.
Pálešová, p. Rajnoha, p. Stachová, p. Murínová a p. Bartoš.

K všetkým prerokovávaným bodom na dnešnom zastupiteľstve poslanci obdržali
podklady na  preštudovanie.



2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice

Za zapisovateľa zápisnice starosta určil Petra Krška, za overovateľov zápisnice Margitu
Košariťanovú a  Ľubicu Charvátovú.

3. Voľba návrhovej komisie

Obecné zastupiteľstvo navrhlo  a  schválilo  návrhovú komisiu v zložení:

Predseda: Ing. Margita Košarišťanová
Členovia komisie: Monika Ondrušová

Ing. František Žitniak

Hlasovanie: za:  5 proti: 0 zdržal sa:  0 Schválené uznesením  č. 47/2022

Program  zasadnutia
Program zasadnutia Obecného zastupiteľstva prečítal starosta obce a  požiadal

poslancov o  pripomienkovanie a schválenie jednotlivých bodov programu dnešného zasadnutia
OZ.

Obecné zastupiteľstvo schválilo program zasadnutia OZ bez zmien.

Hlasovanie: za:  5 proti: 0 zdržal sa:  0 Schválené uznesením  č.   48/2022

4. Kontrola uznesení

Kontrolu uznesení č. 40/2022 až č. 46/2022 zo zasadnutia obecného zastupiteľstva
konaného dňa 25. 11. 2022 prečítal poslanec Igor Stacho. Konkrétne prijaté uznesenia zo
zasadnutia  OZ z dňa 25. 11. 2022  boli  splnené  v dohodnutých  termínoch.

Zastupiteľstvo kontrolu uznesení vzalo na vedomie.

5. Stanovisko kontrolóra obce Rakovo k návrhu rozpočtu na roky 2023 - 2025

Starosta obce požiadal hlavnú kontrolórku obce p. Soňu Šalátovú o jej stanovisko k návrhu
rozpočtu na roky 2023 až 2025. Vo svojej správe kontrolórka obce uviedla, že návrh rozpočtu bol
spracovaný v súlade so všeobecne záväznými právnymi predpismi, takisto v súlade s všeobecne
záväznými nariadeniami obce Rakovo a bola dodržaná informačná povinnosť, keď bol návrh
rozpočtu zverejnený na úradnej tabuli a na webovom sídle obce minimálne 15 dní. Takisto
skonštatovala metodickú správnosť rozpočtu. Rozpočet na rok 2023 označila za záväzný a
vyrovnaný, rozpočty na roky 2024 a 2025 za orientačné.

V závere stanoviska kontrolórka obce odporučila obecnému zastupiteľstvu rozpočet na rok
2023 schváliť a rozpočty na roky 2024 a 2025 vziať na vedomie.

Zastupiteľstvo vzalo stanovisko kontrolórky obce na vedomie.



6. Prejednanie rozpočtu obce Rakovo na rok 2023 - 2025

Na schválenie je predložený návrh rozpočtu na rok 2023 ako vyrovnaný:

Rozpočtový rok 2023

Bežné príjmy 425 163€

Kapitálové príjmy 214 791€

Príjmové finančné operácie 50 000€

Príjmy celkom 689 954€

Bežné výdavky 185 709€

Kapitálové výdavky 486 445€

Výdavkové finančné operácie 17 800€

Výdavky celkom 689 945€

Hospodársky výsledok 0€

Obecné zastupiteľstvo schválilo rozpočet na rok 2023.

Hlasovanie: za:  5 proti: 0 zdržal sa:  0 Schválené uznesením č. 49/2022

Viacročný rozpočet je zostavovaný ako vyrovnaný v rovnakom členení, v akom sa
zostavuje rozpočet obce na príslušný rozpočtový rok nasledovne:

Rozpočtový rok 2024 2025

Bežné príjmy 236 031€ 237 061€

Kapitálový príjem 20 000€ 20 000€

Príjmové finančné operácie 0€ 0€

Príjmy celkom 256 011€ 257 061€

Bežné výdavky 173 431€ 174 431€

Kapitálové výdavky 64 830€ 64 830€

Výdavkové finančné operácie 17 800€ 17 800€

Výdavky celkom 256 061€ 257 061€

Hospodársky výsledok 0€ 0€

Obecné zastupiteľstvo návrhy rozpočtov na roky 2024 a 2025 vzalo na vedomie.



7. Prejednanie VZN č. 5/2022 o nakladaní s komunálnym odpadom

Starosta obce informoval, že predložený návrh obsahuje všetko, čo vyžaduje nový zákon o
nakladaní s odpadmi. Ak to dovolí rozpočet obce, starosta by chcel, aby boli v budúcom roku
kompostéry v každej domácnosti.

Návrh VZN č. 5/2022 schválilo obecné zastupiteľstvo bez výhrad.

Hlasovanie: za:  5 proti: 0 zdržal sa:  0 Schválené uznesením   č. 50/2022

8. VZN č. 6/2022 o miestnych daniach a miestnom poplatku

Starosta obce uviedol, že pri určovaní poplatkov vyšiel v ústrety starším spoluobčanom,
napríklad pri poplatku za psa budú mať občania nad 65 rokov zľavu 50%, ak má niekto psa z
útulku, nebude platiť žiadny poplatok. VZN obsahuje aj poplatok za komunálny odpad, ktorý boli
predtým v iných VZN-kách.

Návrh VZN č. 6/2022 schválilo obecné zastupiteľstvo bez výhrad.

Hlasovanie: za:  5 proti: 0 zdržal sa:  0 Schválené uznesením  č. 51/2022

9. Prejednanie VZN č. 7/2022 o poskytovaní príspevku pri narodení dieťaťa

Starosta informoval, že toto VZN je nové, vychádza z toho, že obec sa omladzuje. Poslanec
František Žitniak navrhol, aby sa finančný dar pri narodení dieťaťa zvýšil na 100€ (navrhovaný
finančný dar bol 30€).

Návrh VZN č. 7/2022 mali poslanci vopred k dispozícii, schválili ho s navrhovanou
zmenou v paragrafe 3 odsek (1) pojednávajúcom o výške finančného daru.

Hlasovanie: za:  5 proti: 0 zdržal sa:  0 Schválené uznesením  č. 52/2022

10.    Prejednanie VZN č. 8/2022 o miestnom poplatku za rozvoj

V poplatku za rozvoj sa mení oproti minulému VZN sadzba v bode Stavby za každý načatý
štvorcový meter z 3€ na 10€, takže aj poplatok pre LC Lidl bude 10€. Starosta informoval, že tento
bod okrajovo súvisí aj s bodom (11), keďže obec Príbovce uznesením nedovolila napojenie LC Lidl
na príbovskú vodovodnú sieť. Preto sa plánuje napojenie na vodovod z Blatnice, ktorý momentálne
končí v časti obce Rakovo-Stariny, tým že by sa vybudovalo prepojenie zo Starín po Bôrok. Takto
bude Rakovo napojené na tri vodovodné zdroje (Necpaly, Valča a Blatnica) a nebude problém
napojiť aj LC Lidl.

Návrh VZN č. 8/2022 schválilo obecné zastupiteľstvo bez výhrad.

Hlasovanie: za:  5 proti: 0 zdržal sa:  0 Schválené uznesením  č. 53/2022



11. Prejednanie inžinierskych sietí v obci Rakovo

Ako už starosta spomínal v predchádzajúcom bode, plánuje sa prepojenie blatnického a
rakovského vodovodu, k čomu už bolo stretnutie na TURVOD-e, nasledovať bude ďalšie stretnutie
už aj s projektantom, kde by sa mali dohodnúť detaily prepojenia a rekonštrukcie prečerpávacích
staníc. Náklady súvisiace s prepojením vodovodov by sa mali hradiť zo zvýšených poplatkov za
rozvoj, ktoré boli schválené v bode (10). Prítomní poslanci chceli vidieť mapu prepojenia, ktorú im
starosta následne priniesol a vysvetlil, kade by mal viesť prepojovací vodovod. Poslanci OZ
schválili uznesenie tohto znenia:

“Obecné zastupiteľstvo schvaľuje napojenie na inžinierske siete v obecných pozemkoch
pre projekt LIDL a súhlasí s vybudovaním prepájacieho vodovodu v obci Rakovo-Stariny až
Rakovo-Bôrok aj rekonštrukciou prečerpávacích staníc.”

Hlasovanie: za:  5 proti: 0 zdržal sa:  0 Schválené uznesením  č. 54/2022

12. Prejednanie zásad hospodárenia s majetkom

Starosta informoval poslancov, že bolo podanie na prokuratúru ohľadom nakladania s
majetkom obce, prokurátorka vytkla, že by sme mali prijať zásady hospodárenia a starosta má s
tým oboznámiť poslancov.

Obecné zastupiteľstvo schválilo Zásady hospodárenia s majetkom bez výhrad.

Hlasovanie: za:  5 proti: 0 zdržal sa:  0 Schválené uznesením  č. 55/2022

13. Správy z ukončených kontrol kontrolóra obce Rakovo

Starosta požiadal kontrolórku obce p. Soňu Šalátovú, aby prečítala správy z ukončených
kontrol.

Kontrolórka v úvode správy uviedla, že majetok obce a nakladanie s ním upravuje zákon č.
138/1991 Zb. o majetku obcí. Obec Rakovo nemá v zmysle zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom
zriadení schválené Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce Rakovo. Pri poskytovaní
služieb, pri ktorých sa využíva aj majetok obce má obec schválené Poplatky z nepriemyselného a
náhodného predaja služieb.

Ak tento alebo osobitný predpis neustanovuje inak, je obec povinná primerane použiť aj pri
prenechávaní majetku obce do nájmu, a to najmenej za nájomné, ktoré je v tom čase a na tom
mieste obvyklé pri nájmoch porovnateľných vecí, okrem

- hnuteľnej veci v majetku obce, ktorej zostatková cena je nižšia ako 3 500€,
- ak trvanie nájmu neprekročí desať kalendárnych dní v kalendárnom mesiaci,
- pri nájmoch majetku obce z dôvodu hodného osobitného zreteľa, o ktorých obecné

zastupiteľstvo rozhodne trojpätinovou väčšinou, pričom osobitný zreteľ musí byť
zdôvodniteľný, zámer prenajať majetok týmto spôsobom je obec povinná zverejniť
najmenej 15 dní pred schvaľovaním nájmu na úradnej tabuli a na internetovej
stránke,

- nájmu majetku obce registrovanému sociálnemu podniku ako formy investičnej
pomoci.



Kontrolou bolo zistené, že obec v rokoch 2020, 2021 a do 31. októbra 2022 nemala žiadny
príjem z poskytovaných služieb, pri ktorých by bol využívaný majetok obce, konkrétne miešačka a
fréza na pne. Uvedený majetok bol využívaný len na verejnoprospešné účely v obci.

Výpožička teda nie je vylúčená, na druhej strane ale treba pripomenúť, že obec má so
svojím majetkom nakladať hospodárne a snažiť sa z neho vyťažiť výnos. Bezdôvodné bezplatné
prenechávanie majetku obce do užívania by nenasvedčovalo dobrému hospodáreniu, nie je však
vylúčený tento postup v prípade napr. dočasného prenechania majetku do užívania neziskovému a
verejnoprospešnému subjektu.

Zastupiteľstvo správu kontrolórky vzalo na vedomie.

14. Rôzne
Starosta informoval poslancov, že MAS Turiec žiada Rakovo, ale aj iné obce z regiónu

Turca, o pôžičku, nakoľko Poľnohospodárska platobná agentúra nezaplatila MAS, potrebujú na
fungovanie kancelárie finančné prostriedky. Pôžička by mala byť vo výške 1500€ na 4 mesiace.
Poslanci pôžičku pre MAS schválili uznesením tohto znenia:

“Obecné zastupiteľstvo v Rakove schvaľuje poskytnutie 1500 € návratnej finančnej pomoci
pre MAS Turiec s termínom do 30. 4. 2023.”

Hlasovanie: za:  5 proti: 0 zdržal sa:  0 Schválené uznesením  č. 56/2022

Starosta informoval poslancov, že ho účtovníčka obce žiadala, aby oboznámil poslancov, že
národná kultúrna pamiatka Mauzóleum Rakovských na základe odporúčania audítora v zmysle
metodického usmernenia pri účtovaní sa bude opravovať doba odpisovania v sume odpisov.

Zastupiteľstvo berie na vedomie zmenu účtovania Mauzólea Rakovských a
opravuje dobu odpisovania a sumu odpisov Mauzólea o 32 070,90 €.

15. Diskusia

Starosta informoval poslancov, že obec robí nový projekt na obnovu Mauzólea
Rakovských, v ktorom žiada 35 490€. Ak by obec túto dotáciu dostala, mohli by sme dokončiť
obnovu vonkajších omietok mauzólea.

Starosta informoval, že vodovod a kanalizácia smerom na Ďanovú sú urobené aj s
tlakovými skúškami a čoskoro by sa malo kolaudovať.

Starosta poďakoval DHZ Rakovo za pomoc pri osadzovaní vianočnej výzdoby v obci.

Ďalej starosta informoval, že sa konalo valné zhromaždenie TURVOD, kde sa dozvedel
informáciu o blížiacom sa zvyšovaní vodného a stočného o 15%.

Starosta informoval, že pred obecným úradom napadol lykožrút dva smreky, ktoré vyschli,
pani z ochrany prírody, ktorá má na starosti dreviny, skonštatovala, že ich treba vypíliť, takisto aj
lipu na cintoríne, do ktorej udrel blesk a už sa nakláňa na Dom smútku. Za vypílené stromy bude
náhradná výsadba, niektoré nové stromy už sú vysadené.

Ďalej starosta informoval, že protipovodňový vozík je už v majetku obce.



Poslankyňa Monika Ondrušová upozornila, že nakoľko sa blíži zima, bolo by žiaduce,
keby si ľudia, ktorí parkujú svoje autá na ulici, tieto autá preparkovali do dvorov, alebo, ak sú to
nepojazdné vraky, ich dali ekologicky zlikvidovať, nakoľko tieto autá bránia pri zimnej údržbe
obecných ciest. Starosta upozorní majiteľov týchto áut, aby si ich upratali.

Po ukončení diskusie poslankyňa Margita Košarišťanová prečítala prijaté uznesenia.

Obecné zastupiteľstvo v Rakove berie na vedomie:

- Kontrolu uznesení zo 7. zasadnutia obecného zastupiteľstva.

- Správu z ukončených kontrol kontrolóra obce Rakovo.

- Návrh rozpočtu obce Rakovo na roky 2024 – 2025.

- Zmenu o účtovaní národnej kultúrnej pamiatky – Mauzólea Rakovských opravujeme

dobu odpisovania a sumu sumu odpisov Mauzólea o 32 070,90 €.

Hlasovanie: za:  5 proti: 0 zdržal sa:  0 Schválené uznesením  č. 57/2022

16.  Záver

Zasadnutie obecného zastupiteľstva ukončil starosta Patrik Antal. Prítomným poslancom
aj občanom poďakoval za účasť a zaželal šťastné a veselé Vianoce, keďže táto schôdza bola pre
tento rok posledná.

Zapísal: Peter Krško                              Overovatelia zápisnice : Margita Košarišťanová

Ľubica Charvátová

V  Rakove dňa: 14. 12. 2022


